
Vega  kommune
Rådmannen

Det kgl. Finansdepartement

Pb. 8008 Dep.
0030 OSLO

;;8CDEPARTEMENTET

2 G,. NOV 2,300
_- -.

oy i -Ø
Arkivnr.

Deres ref: Vår ref: Saksbeh: Arkivkode: Dato:
06/00408-21 Brit Skjevling, 75035812 232 25.11.2008

Svar ang. høring - forslag om grense for utskriving av
eiendomsskatt i sjøområdet

Vedlagt oversendes høringssvar fra Vega kommune.

Med hilsen

Brit Skjevling
Rådmann

Vedlegg:
1 Høringssvar

Postadresse:
Gladstad
8980 Vega

t

Telefon: 75 03 58 00 Bankgiro: 4535 10 00086
Telefaks: 75 03 51 01 Konto for skatt:  6345 06 18154
E-post: postkassegvega .kommune.no Org.nr: 941 017 975



Vega kommune
Arkiv: 232
Saksmappe: 06/00408-20
Saksbehandler:  Brit Skjevling
Dato:  25.11.2008

Høringssvar  -  forslag om grense for utskriving av eiendomsskatt i
sjøområdet

Utval  ssaksnr Utval Møtedato

Rådmannen 25.11.08

Dokumenter i saken:
I Høring - forslag om grense for utskriving av Det kgl. Finansdepartement

eiendomsskatt i sjøområdet
I KS's utkast til høringssvar Kommunenes sentralforbund
U Svar på høring - forslag om grense for utskriving av Kommunenes sentralforbund

eiendomsskatt i sjøområdet

Vedtak:
Rådmannen går i mot Finansdepartementets forslag om å trekke grensen for kommunenes
adgang til å skrive ut eiendomsskatt ved grunnlinjene , og støtter KS sin høringsuttalelse.
Vedtaket er fattet med hjemmel i delegasjon fra formannskapet av 12.11.08.

Saksopplysninger

Finansdepartementet har sendt på høring et notat med forslag om at grensen for utskriving av
eiendomsskatt i sjøområdet trekkes ved grunnlinjene, jfr. vedlegg.

Eiendomsskatteloven har ikke noen klar bestemmelse om hvor grensen for kommunenes
adgang til å skrive ut eiendomsskatt i sjøområdet går. Kommunene har i lengre tid skrevet ut
eiendomsskatt ut til territorialgrensen , dvs. ut til 12 nautiske mil. Finansdepartementets
forslag om å trekke grensen ved grunnlinjene innebærer en betydelig innskrenkning av
kommunens adgang til å skrive ut eiendomsskatt, og medfører et betydelig tap for de
kommuner som eksempelvis har skrevet ut eiendomsskatt på olje- og gassledninger.
KS har sendt en høringsuttalelse og anmoder alle kystkommuner å sende en uttalelse som går
i mot departementet s forslag.

Vurdering

En begrensning av kommunenes adgang til å skrive ut eiendomsskatt i sjøområdet vil ikke
bare ramme eiendomsskatteinntekter fra olje- og gassledninger, men sjøkabler for elektrisk
kraft, vindmøller og oppdrettsanlegg. Det er grunn til å anta at lovforslaget er kommet etter
initiativ fra Oljeindustriens Landsforening.
Vega kommune vil ikke bli direkte berørt av lovforslaget da kommunen ikke grenser ut mot
grunnlinja. Imidlertid vil regionen tape store skatteinntekter fra en eventuell rørledning som
fører i land olje eller gass dersom lovendringen blir vedtatt.
KS har oppsummert sin høringsuttalelse slik:
- At høringsforslaget bygger på en uriktig forutsetning om at adgangen til å skrive ut
eiendomsskatt i sjøområdet er rettslig usikker



• At høringsforslaget bygger på en uriktig forutsetning om at praksis om utskriving av
eiendomsskatt i sjøen er uentydig
• At det vil være prinsipielt meget uheldig dersom kommunene kun gis adgang til å skrive ut
eiendomsskatt i deler av sitt territorium
• At hensynet til potensielle grensekonflikter mellom kommunene ikke kan begrunne at
eiendomsskatteområdet innsnevres

At eiendomsskattens begrunnelse ikke tilsier en avgrensning som foreslått
At forslaget vil føre til en skattemessig forskjellsbehandling av næringsvirksomhet i sjøen

og kan åpne for skattemotiverte disposisjoner
• At forslaget vil føre til en vesentlig svekkelse av kommunenes inntektsmuligheter, uten at
dette motsvares av en styrking av kommuneøkonomien til andre kystkommuner
• At ikrafttredelse med virkning for skatteåret 2009 under enhver omstendighet er for tidlig

Økonomiske vurderin er
Vil kunne få betydelige negative konsekvenser for regionen.

Konklusjon

Høringsdokumentet ble referert i formannskapet 12.11.2008.
Formannskapet går i mot departementets forslag til lovendring og slutter seg til KS sin
høringsuttalelse. Rådmannen fikk fullmakt til å inngi høringssvar til Finansdepartementet i
tråd med dette.


